

Available Now! [Bloody Easy 5](#)

Upcoming events:

- The 16th Annual **Saskatchewan Transfusion Medicine Symposium** will be held virtually, in English, on November 4, 2022. Check it out @ [2022 Saskatchewan Transfusion Medicine Symposium](#).
- AABB Virtual event will take place Nov. 6-7. [Registration](#) for AABB's 2022 Virtual Meeting is now open.
- The Halifax **Blood Matters** will be held virtually November 18, 2022. Check the [website](#) for more details. The sessions will be available as presented by the speakers without translation.
- The **Centre for Blood Research** is holding a symposium on November 22, 2022, in honour of Dr. Earl W. Davie. This hybrid event will feature presentations by leading experts in vascular biology, hemostasis-thrombosis, cardiovascular and neurologic disease.
- **Advances in Transfusion Medicine:** There are exciting ongoing developments in transfusion medicine and science with high quality research supporting evidence-based practice. This virtual meeting will be held over two half days and has been organised on behalf of the Royal College of Pathologists in collaboration with the Serious Hazards of Transfusion (SHOT) UK Haemovigilance Scheme.

Save the Date for Upcoming events:

| Title | Location | Date | Language | Link to register |
|----------------------------------|----------------|------------|----------|--|
| Saskatchewan TM Symposium | Virtual | 4 Nov | English | 2022 Saskatchewan Transfusion Medicine Symposium |
| AABB | Virtual | 6-7 Nov | English | Registration |
| NSPBCP « Blood Matters » | Virtual | 18 Nov | English | Registration |
| Dr. Earl W. Davie Symposium | Hybrid | 22 Nov | English | Earl W. Davie Symposium |
| Advances in Transfusion Medicine | Virtual | 23, 24 Nov | English | Registration |

CSTM 2022 Toronto Conference:

CSTM 2022 Toronto Conference presentations are posted [here](#) on the website.

Congratulations to Dr. Branch who received the Dale A. Smith Memorial Award from AABB in recognition of his invention of ZZAP, an advance that has been instrumental in promoting safer blood transfusions. Dr. Branch's invention led to the development of a specialized blood bank reagent used in hospitals and laboratories worldwide to remove autoantibodies.

Farewell to Pat Letendre

As most of you know, Pat Letendre was instrumental in developing and maintaining the CSTM online presence, mailing lists and blogs over the years. On behalf of the CSTM board and members, we wish to thank Pat for her tremendous dedication to the CSTM and transfusion medicine in Canada and wish her all the best in this retirement.



SCMT- CSTM 2023
Montréal, May 25-28
Moving Forward after 25 years of evolution

Watch for the Call for Abstracts for CSTM 2023 coming in January

To plan ahead please see [Abstract Guidelines](#)

What else? Check out the [CSTM Website!](#)

Disponible maintenant! [Sang Difficulté 5](#)

Événements éducatifs à venir :

- Le **16e symposium annuel sur la médecine transfusionnelle de la Saskatchewan** aura lieu virtuellement, en anglais, le 4 novembre 2022. Pour plus d'informations, allez au [2022 Saskatchewan Transfusion Medicine Symposium](#)
- L'événement virtuel de l'AABB aura lieu les 6 et 7 novembre. [L'inscription](#) à la réunion virtuelle 2022 de l'AABB est maintenant ouverte.
- Le **Symposium d'Halifax « Blood Matters »** aura lieu virtuellement le 18 novembre 2022. Plus de détails à venir! Les présentations seront disponibles après l'événement.
- Le **Centre de recherche** sur le sang tiendra un symposium le 22 novembre 2022 en l'honneur du Dr Earl W. Davie. Cet événement hybride comprendra des présentations d'éminents experts en biologie vasculaire, hémostase-thrombose et maladies cardiovasculaires et neurologiques.
- **Advances in Transfusion Medicine** : Il y a des développements passionnants en cours dans la médecine transfusionnelle et la science à l'aide de la recherche de haute qualité appuyant la pratique fondée sur des preuves. Cette réunion virtuelle, en anglais, se tiendra sur deux demi-journées et est organisée au nom du Collège Royal des Pathologistes avec la collaboration de « Serious Hazards of Transfusion (SHOT) UK Haemovigilance Scheme ».

Réservez la date des événements éducatifs suivants :

| Titre | Endroit | Date | Langue | Lien pour enregistrement |
|-------------------------------------|---------|---------------|---------|--|
| Saskatchewan TM Symposium | Virtuel | 4 Nov | Anglais | 2022 Saskatchewan Transfusion Medicine Symposium |
| AABB | Virtuel | 6-7 Nov | Anglais | AABB 2022 (Virtual) |
| NSPBCP « Blood Matters » | Virtuel | 18 Nov | Anglais | Registration |
| Dr. Earl W. Davie Symposium | Hybrid | 22 Nov | Anglais | Earl W. Davie Symposium |
| Advances in Transfusion Medicine | Virtual | 23, 24 Nov | Anglais | Registration |

Congrès de la SCMT 2022

Les présentations de la conférence CSTM 2022 de Toronto sont disponibles [ici](#) sur le site Web.

Félicitations au Dr. Branch qui a reçu le prix commémoratif Dale A. Smith de l'AABB en reconnaissance de son invention du ZZAP, une avancée qui a contribué à promouvoir des transfusions sanguines plus sécuritaires. L'invention du Dr Branch a mené au développement d'un réactif spécialisé de banque de sang utilisé dans les hôpitaux et les laboratoires du monde entier pour éliminer les auto-anticorps.

Remerciements à Pat Letendre

Comme la plupart d'entre vous le savent, Pat Letendre a joué un rôle déterminant dans l'élaboration et le maintien des présences en ligne de la SCMT, des listes de diffusion et des blogues au fil des ans. Au nom du conseil d'administration et des membres de la SCMT, nous tenons à remercier Pat pour son dévouement remarquable envers la SCMT et la médecine transfusionnelle au Canada.



SCMT - CSTM 2023
Montréal, 25-28 mai
Regard vers l'avenir après 25 ans d'évolution

Soyez à l'affût de l'appel de résumés scientifiques qui aura lieu en janvier
 Pour planifier à l'avance, veuillez consulter les [Lignes directrices sur les résumés](#).

Quoi d'autre ? Consultez [le site Web de la SCMT](#) !